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1.  Opening en welkom  
Voorzitter Wim Mostert opent deze 10e jaarvergadering en heet de aanwezigen welkom. 
We zijn te gast bij FrieslandCampina, directeur Fred Raaijmakers sluit straks aan voor een presentatie. 
In 2016 bestond deze kaasproductielocatie van FrieslandCampina 100 jaar. Er wordt nu 450 miljoen liter 
melk verwerkt. 
 
De voorzitter blikt terug op het afgelopen jaar. We hadden te maken met gestegen kosten naar aanleiding 
van de oorlog in Oekraïne. De opbrengsten zijn ook sterk toegenomen, de meeste bedrijven hebben best 
goed gedraaid.  
Actualiteiten: het waterschap is aangewezen als nutriënten verontreinigd gebied, dit betekent dat boeren 
te maken krijgen met een aangescherpte gebruiksnorm van 220 kg stikstof uit dierlijke mest, dit is 20 kg 
minder. Er zit nog meer in het vat, de gebruiksnorm gaat jaarlijks omlaag.  
Met de gemeente wordt gekeken hoe de opgaven uit het Provinciaal Programma Landelijk Gebied (PPLG) 
vorm te geven, samen met de Omgevingsvisie. Het project Waddenbaai is afgeschoten omdat PPLG van 
start gaat. Dat we de Agrarische hoofdstad van Nederland zijn wordt ook wel gevoeld bij de gemeente, we 
hebben goede contacten met de gemeente, o.a. met Claudia Huitema en Martin Scholten. 
 

2.  Eventuele mededelingen 
Er is afbericht ontvangen van bestuursleden Coen Bink, Joris de Boer, Anouk Sturm en Matthé van Lierop. 
Ook Siem Jan Schenk en Ada Kieft hebben zich afgemeld. Verder is zal René Kea vanavond niet aanwezig 
zijn, hij heeft voor zijn bestuurswerk afgelopen jaar een zilveren speld van LTO Noord ontvangen. 

 
3.  Verslag jaarvergadering 8-3-2022 

Er zijn geen opmerkingen of vragen over het verslag dat hiermee wordt vastgesteld. 
 
4.  Jaarverslag 2022 

Het bestuur geeft een toelichting op een aantal actuele onderwerpen uit het jaarverslag. 
 

Datacenter Microsoft - toelichting door Henk Geerligs 
Henk is geen bestuurslid meer maar ondersteunt het bestuur nog in een aantal dossiers. 
We hebben als LTO Noord niet zoveel tegen datacenters. In het gebiedsplan Wieringermeer (2019) werd 
aanvankelijk 2500 ha bestemd voor o.a. datacenters, ten koste van agrarische grond. Dit aantal hectares is 
uiteindelijk enorm teruggedraaid door inspanning van onze afdeling.  
In deze periode werd een zienswijze ingediend in verband met de bouw van een datacenter van Microsoft. 
Het is een hele procedure geworden. Het belangrijkste voor onze leden is dat afspraken worden 
nagekomen om rekening te houden met de belangen van de sector (onder druk van een rechtszaak zijn 
afspraken gemaakt m.b.t. stikstof, watergebruik, milieu effect rapportage). Dat is niet gebeurd, bij de 
nieuwe vergunningaanvraag bij de provincie bleek van de toezeggingen niets terug te komen. We hebben 
onze verbazing uitgesproken richting de overheid: boeren worden afgerekend op stikstof maar dit soort 
bedrijven wordt niets in de weg gelegd. Er wordt met 2 maten gemeten. Microsoft bouwt illegaal (wordt 
gedoogd) en de stikstofberekeningen moeten nog komen (met terugwerkende kracht).  
Hoe het af gaat lopen is de vraag. We willen de onrechtvaardigheid laten zien hiermee. 
 
Met betrekking tot de aanwijzing van het nutriënt verontreinigd gebied merkt Henk nog op dat er vrij 
willekeurig waterschappen zijn gekozen. We kunnen niet zoveel doen aan de zoute kwel maar dit is wel 
een van de redenen van aanwijzing. 
 
Spuitvrije zones - toelichting door Wim Mostert 
Dit is een dossier dat al lang loopt. Ondernemers die wat wilden bouwen liepen aan tegen weigeringen van 
de gemeente omdat een spuitvrije afstand van 50 meter tot ‘gevoelige objecten’ (zoals woningen)  
moest worden gehandhaafd. Bij het woningbouwplan ’t Veld Noord was de afstand tot de kavels 13 meter. 
We hebben toen een bezwaar ingediend: waarom mag de gemeente wel op minder afstand bouwen. De 
afstand van 50 meter is gebaseerd op jurisprudentie (een oude uitspraak van de Raad van State). Hier was 
nog sprake van oude gewasbeschermingsmiddelen, oude technieken en het ging om fruitteelt. 
De discussie met de gemeente om een oplossing te zoeken voor het locatiespecifiek onderzoek (om aan te 
tonen dat een kortere afstand kan worden gehanteerd) heeft geresulteerd in een memo van de gemeente. 
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Onder voorwaarden hoef je geen spuitvrije zone van 50 meter aan te houden. Bij intensivering/nieuwe 
plannen wordt het plan op 12 punten getoetst. Deze afspraak met de gemeente is uniek en een mooi 
voorbeeld voor andere gemeenten. De gemeente steekt hiermee haar nek uit.  
Oude en nieuwe plannen worden getoetst aan het memo. 
 
Wieringerhoek - toelichting door Wim Mostert 
De Wieringerhoek is onderdeel van de Programmatische Aanpak Grote Wateren, de locatie loopt vanaf 
het Amstelmeer tot Enkhuizen. Dit project is nu afgerond, er zijn 2 zaken overgebleven: 
- Klimaatbuffer PWN bij Andijk met ecologische zones eromheen. Hier hebben we geen problemen mee,  

heeft geen consequenties voor de agrariërs in het gebied. 
- Gestart is met de Vismigratierivier. Zout water wordt ingelaten bij ’t Kuitje, het gaat om een 

afgebakend gebied, gescheiden van agrarisch water. 
 
Kor Buitendijk heeft een buitendijks plan gemaakt waar zonne-atollen worden geplaatst. Daar hebben we 
een aantal vragen over gesteld, o.a. over de zoetwatervoorraad in het IJsselmeer. 
We vinden het zorgelijk dat dit plan er is. Het plan combineert duurzame energieopwekking met 
ecologische doelen, daarnaast wordt gekeken naar voor recreatie en toerisme. 
RWS start nog een onderzoek, de ‘Variantenanalyse’, hoe zilt IJsselmeerwater zo goed mogelijk in de 
Waddenzee te krijgen.  
 
Gevraagd wordt of er een risico is dat de inlaat in het nieuwe bekken bij Andijk en de atollen in het 
IJsselmeer (plantjes) ervoor kunnen zorgen dat het gebied stikstofgevoelig wordt.  
Wim antwoordt: op dit moment is het geen habitatrichtlijngebied, alleen vogelrichtlijngebied. Er is ons 
verzekerd dat het geen risico’s oplevert. De vrees is dat een habitat wordt toegevoegd aan het IJsselmeer, 
dat wordt op dit moment in ieder gevalt ontkend. 
 
Opgemerkt wordt dat voor het gebied achter de zonneatollen rekening moet worden gehouden met het 
huidige bestaan van hevels (een brede zone is nodig). Het plan zou een looptijd hebben van 50 jaar, maar 
wij blijven zitten met de gevolgen.  
Antwoord: Participatie van inwoners in de buurt is onderdeel van het plan. 
 
Promotie-activiteiten - toelichting door Tineke van Loon 
Tineke stelt zichzelf voor, zij doet sinds een jaar de PR-activiteiten. 
LTO Noord organiseert jaarlijks 3 collectieve landelijk PR-acties: Boeren en tuinders pakken uit in de 
zomer en met kerst en Boeren Buren-dag. Verder organiseren we vanuit de afdeling ook regionale 
activiteiten: 
- Tulpenbroei-project. Dit project dat al 5 jaar loopt is opgezet door Triflor en omliggend bedrijven. 950 

kinderen op de basisschool broeien zelf tulpen. De beste broeier in de dop ontvangt een prijs.  
De afdeling betaalt mee aan het boekje dat wordt uitgedeeld op de scholen (handleiding) 

- Voorjaar in je bol (in samenwerking met KAVB). Een consumentenactie via sociale media. Een week 
lang worden allerlei weetjes over bolgewassen gedeeld. 

- Legowerf. Deze is ingericht op Willemsoord, techniek en spelen komen hier samen. Doel is jongeren 
enthousiast te maken voor techniek. Ook is een gedeelte ingericht speciaal voor de agrarische sector. 
De Legowerf wordt voornamelijk bezocht door schoolklassen. 

- Zakdoekenactie. In de 4 dorpskernen zijn rode zakdoeken en flyers uitgedeeld. Met het publiek werd 
de problematiek in de sector besproken. 

- Boeren en tuinders pakken uit - zomeractie. Met deze landelijke actie worden verschillende activiteiten 
op boerenerven in het hele land gepromoot. In onze gemeente is geholpen bij de promotie van een 10-
tal activiteiten. De afdeling stond zelf op de Boerenversmarkt, we deelden soep uit en gingen in 
gesprek met de bezoekers. 

- Boeren Buren-dag. Een landelijke actie om op een laagdrempelige manier met de buren in gesprek te 
gaan en het bedrijf te laten zien. 

- Boerderijeducatie. In Hollands Kroon zijn nu 3 boerderijen aangesloten, zij ontvangen basisschool-
klassen op de boerderij. In 2022 zijn 600 kinderen bereikt. Meer enthousiaste educatieboeren zijn 
welkom! 

- Modder op de weg. Borden langs de weg met de slogan ‘Toon begrip, raak niet in de slip’. Deze worden 
gecombineerd met een voorlichtingscampagne. O.a. bij het evenement Frietrooien. 

- Promotie verse maaltijden met woonzorggroep Samen. Samen met afdeling HLS een groente- (en fruit) 
tafel ingericht en met ouderen in gesprek over het belang van verse groenten. 

- Boeren en tuinders pakken uit met kerst. In onze afdeling weer de Kerst drive-through, deze pakt uit als 
één promo-tocht voor de agrarische sector. Er waren 4 routes (1 per gemeentekern) met langs iedere 
route zo’n 7 deelnemende bedrijven. Per route 250 auto’s met ongeveer 4 personen per auto: een 
bereik van zo’n 4000 mensen. 
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Dit jaar werd samen met de Agrarische Jongeren voor het eerst een verlichte trekkeroptocht 
georganiseerd. 

 
Aandachtspunten voor 2023: 
- Opzetten van een werkgroep met leden met voelsprieten in heel Hollands Kroon. 
- Verbeteren van communicatie. Nu wordt al veel gedeeld via sociale media. Hoe bereiken we de mensen 

die geen gebruik maken van sociale media. 
 
5.  Financieel verslag over 2022 en begroting 2023 - toelichting door penningmeester Tom de Wit 

Het boekjaar werd afgesloten met een negatief resultaat van € 10.150,-.  
Voorgesteld wordt het saldo ten laste te brengen van het eigen vermogen. Na verrekening bedraagt het 
vermogen per 31 december 2022 € 123.862,-. 
  
Inkomsten bestonden uit contributieopbrengsten van LTO Noord en KAVB, van de kerstactie Boeren en 
tuinders pakken uit en een bijdrage van de gemeente (voor kerstactie). 
Bijzondere zaken wat betreft de uitgaven: aankoop van een beamer samen met afdeling HLS, tekort 
kerstactie (maar door de bijdrage van de gemeente toch goed uitgekomen). Volgend jaar willen we quitte 
draaien met de kerstactie. Verder uitgaven voor ledenbijeenkomsten, representatie, inhuur,  
onkostenvergoedingen en bestuurskosten (deze waren lager).  
 
De conceptbegroting van de afdeling voor het jaar 2023 sluit met een tekort van € 4.000,-. 
Gelden Vaktechniek Akkerbouw zijn overgedragen aan de afdeling, afgesproken is deze te besteden aan 
PR-activiteiten. 
 
De Kascommissie bestond dit jaar uit Gert Jan Smit en Carl Vijverberg. Zij zijn langs geweest bij de 
penningmeester. De boeken zijn keurig in orde en goedgekeurd. Er is gediscussieerd over bepaalde 
bijdragen. Er zijn geen rare zaken ontdekt. 
De vergadering verleent het bestuur decharge voor het gevoerde financiële beleid. 
 
Voor 2023 hebben we een nieuw lid nodig voor de Kascontrolecommissie naast Carl Vijverberg.  
Betty van Arendonk meldt zich hiervoor. 
 

6.  Bestuursaangelegenheden 
- Aftredend en herkiesbaar: Jan Sol (voor 1 jaar beschikbaar). De voorzitter bedankt Jan, het is fijn dat hij 

nog een jaar wil assisteren. 
- Tussentijds aftredend: Joop Groot. De voorzitter bedankt Joop. Hij heeft niet heel lang in het bestuur 

gezeten. Zijn bestuursperiode was kort maar krachtig. Joop daagde ons als bestuur uit om alles goed te 
overwegen, hij had soms andere ideeën over belangenbehartiging en besturen. Joop stopt in verband 
met privé-omstandigheden, drukte thuis. 

- Verkiezing nieuwe bestuursleden: Tineke van Loon, Hans de Wit en Linda Averdijk. Ze stellen zich kort 
voor. Tineke van Loon heeft een akkerbouwbedrijf met haar man in de Wieringermeer.  
Hans de Wit is bloembollenkweker in Anna Paulowna, hij pakt het dossier water op in het bestuur. 
Linda Averdijk is samen met haar man melkveehouder in Wieringerwerf. Ze heeft het afgelopen jaar 
meegedraaid in het bestuur en heeft zin om het op te pakken. Ze wordt portefeuillehouder 
melkveehouderij. 

- De voorzitter bedankt speciaal Marjolijn van Diesen die nu ook 10 jaar actief is als secretaris voor de 
afdeling. 

 
7.  Rondvraag 

Gevraagd wordt naar de kosten voor inhuur van advocaten/juridische ondersteuning. Lukt het als bestuur 
om de dossiers te draaien binnen de begroting? Kan het ook uit de hand lopen?  
Het is steeds een afweging voor het bestuur dat de ingehuurde professionele ondersteuning ten goede 
komt aan de leden. Het lukt steeds om een bedrag te begroten in ieder geval.  
Wat betreft de procedure over de spuitvrije zone: hierin stelt de gemeente ons schadeloos. 
 

8.  Sluiting 
De voorzitter sluit met dank aan de aanwezigen de vergadering.  
 
Na de jaarvergadering houdt Fred Raaijmakers een presentatie over de kaasmakerij. Hij is al 38 jaar 
werkzaam bij FrieslandCampina, bij de kaas, wel bij verschillende locaties. 
Er wordt in Lutjewinkel nu zo’n 50 miljoen kilo kaas geproduceerd. 
 
 


